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سرمقاله

نقش آمارسازی درابرفساد دبش !
ادامه از صفحه یک

این وصف خود قضاوت کنید که مدیران  با 
و  می کرده اند!  مدیریت  را  چیز  چه  مربوطه 
صیانت  آماری،  شاقول  کدام  با  را  بیت المال 

می نمودند.
تمام حوزه ها  در  آماری  ریختگی  به هم  این 
و جوددارد با آمارهایی ساختگی، جلوی اجرای 
قانون واردات خودر و را می گیرند. با تکیه برهمین 
آمارهای ساختگی، حجم واردات ذرت به حدی 
تاریخ  در  ناچار گرفتار فساد  به  که  بالا میرود 
مصرف می شوند ولی دیگر نهاده های دامی از 

جمله سویا کمبود اتفاق می افتد.
ناگهان کشور گرفتار  آمار،  با  بازی  از طریق 

کمبود شیر خشک و … می شود.
آمار دادن مسئولان شبیه کسی است که ادعا 
می کند نقطه ایستادن او مرکز عالم است که نه 

قابل اثبات و نه قابلیت رد دارد.
دلیل دیگر بر آمارسازی های مرسوم اینکه وضع 
کشور در آمارها با وضع کشور در واقعیت زندگی 

مردم فاصله معنادار پیدا کرده است.
بی تردید شلختگی آماری، خود مهمترین دلیل 

برشلختگی مدیریتی است.
برصحت  نظارتی  دستگاه هایی  حساسیت 
منافذ  از  بخشی  می تواند  شده  ارائه  آمارهایی 

فساد را ببندد.

خبر

اخبار

گفت وگوی امیرعبداللهیان با معاون 
وزیر خارجه ترکیه

وزیر امور خارجه افزایش همکاری های تهران و 
آنکارا در حوزه های انرژی، حمل و نقل، سرمایه 
گذاری و تجارت مرزی را دستور کار جدی روابط 

دوجانبه توصیف کرد.
حسین امیرعبداللهیان روز پنجشنبه در دیدار 
احمد ییلدیز معاون وزیر امور خارجه ترکیه در 
تهران با اشاره به روابط دوستانه و سطح بالای دو 
کشور همسایه و اراده جدی رؤسای جمهور دو 
کشور برای گسترش بیش از پیش همکاری در 
همه زمینه ها، بر ضرورت پیگیری سازوکارهای 
سیاسی،  مشورت های  کمیته  جمله  از  موجود 
کارگروه های  و  اقتصادی  مشترک  کمیسیون 
تجاری  روابط  ارتقای  تحقق  برای  تخصصی 

هدفگذاری شده بین دو کشور تاکید کرد.
امیرعبداللهیان افزایش همکاری های دو کشور 
سرمایه  نقل،  و  حمل  انرژی،  حوزه های  در 
گذاری و تجارت مرزی را دستور کار جدی روابط 

دوجانبه توصیف کرد.
وزیر امور خارجه همچنین بر ضرورت همکاری 
بیشتر برای توقف هر چه سریعتر جنایات رژیم 

صهیونیستی تاکید کرد.
احمد ییلدیز، معاون وزیر خارجه ترکیه هم با 
اشاره به اهمیت همکاری ایران و ترکیه در مساله 
فلسطین، تلاش های وزیر خارجه کشورش در 
برای  اسلامی  تماس کشورهای  چارچوب گروه 
توقف فوری جنایات رژیم صهیونیستی را تشریح 
و تاکید کرد: اراده جدی ترکیه، توسعه مناسبات 
دو جانبه و رفع موانع برای ارتقای همکاری های 
اقتصادی و افزایش حجم تجارت بین دو کشور 
و بهره مندی هرچه بیشتر از فرصت همسایگی 

علت ابطال مجوز واردات خودرو به 
اعضا و کادر فنی تیم ملی فوتبال

هیئت  مصوبه  ابطال  مجلس  نماینده  یک 
وزیران درباره اجازه به اعضای تیم ملی فوتبال 
دیوان  توسط  خودرو  واردات  برای  فنی  کادر  و 
عدالت اداری را حکمی در راستای اجرای عدالت 
اجتماعی دانست و گفت: اگر قرار است واردات 
خودرو آزاد باشد باید برای همه این امکان فراهم 

شود.
درباره  حیدری  شهریار  میزان،  گزارش  به 
ابطال مصوبه هیئت وزیران در رابطه با اجازه به 
اعضای تیم ملی فوتبال و کادر فنی برای واردات 
گفت وگو  اداری  عدالت  دیوان  توسط  خودرو 
با میزان اظهار کرد: برای واردات خودرو پشتوانه 
آن  از  بتوانند  باید  همه  و  دارد  وجود  قانونی 
بهره مند شوند، ورزشکاران نیز همچون افراد دیگر 

جامعه باید از این فرصت بهره مند باشند.
وی با بیان اینکه اگر دولت به تعهدات خود 
درباره قانون واردات خودرو عمل کند دیگر نیازی 
به تسهیلات ویژه به اعضای تیم ملی فوتبال و 
کادر فنی نیست ادامه داد: در این شرایط همان 
برای  آزاد می شود  برای عموم  واردات  گونه که 

آن ها نیز آزاد خواهد بود.
حیدری ضمن اشاره با این نکته که دولت باید 
حرکت  خودرو  واردات  قانون  اجرای  سمت  به 
کند که هم از پشتوانه مالی و قانونی برخوردار 
است گفت: مصوبه هیئت وزیران درباره اجازه 
به اعضای تیم ملی فوتبال برای واردات خودرو 

باعث ایجاد شائبه بین مردم شده بود.
و  گیلانغرب  قصرشیرین،  مردم  نماینده 
سرپل ذهاب در مجلس اظهار کرد: رای دیوان 
عدالت  اجرای  برای  و  درست  اداری  عدالت 
خودرو  واردات  است  قرار  اگر  بود،  اجتماعی 
آزاد باشد باید برای همه این امکان فراهم شود 
و لزومی ندارد که تنها برای قشر خاصی انجام 

بگیرد.

واکنش سخنگوی وزارت خارجه به 
پیام یلدایی مقام آمریکایی

سخنگوی وزارت خارجه در واکنش به اقدام 
ریاکارانه معاون نماینده ویژه آمریکا برای تبریک 
مردم  گفت:  یلدا  مناسبت  به  ایران  مردم  به 
ایران نیازی به تبریک و دلسوزی دروغگویان و 

منافقان ندارند.
به گزارش ایسنا، ناصر کنعانی در پیامی در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: وقاحت و نفاق در 
سیاست آمریکا نسبت به ایران به نحو بیمارگونه 
ای نهادینه شده است. اگر فقط موضع گیری و 
عملکرد آمریکا در قبال نسل کشُی فلسطینیان 
در این ۷۷ روز اخیر را ملاک قرار دهیم، نیازی 
یکصد سال  این کشور در  به مطالعه عملکرد 
گذشته نخواهیم داشت تا عمق نفاق و دورویی 
آمریکا در رابطه با حقوق بشر و دموکراسی را 
دریابیم. مردم ایران نیازی به تبریک و دلسوزی 

دروغگویان و منافقان ندارند.
ایالات  ویژه  نماینده  مقام  قائم  پیلی،  آبرام 
متحده در امور ایران، روز پنجشنبه ۳۰ آذر با 
انتشار پیامی ویدئویی به مناسبت شب یلدا، این 
جشن را به مردم ایران تبریک گفت. او با اشاره 
به اهمیت »یلدا« برای بسیاری از مردم ایران و 
جهان این شب را »زمانی برای شادی و جشن« 

خواند.

دوم  روز  در  جمعه  صبح  رئیسی  ابراهیم   سید 
برنامه های سفر استانی دولت به استان گلستان، با 
حضور در کارخانه علم و فناوری گرگان، پروژه بزرگ 

فیبر نوری استان را افتتاح و به بهره برداری رساند.
با افتتاح این پروژه بزرگ وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، تمام ۳۷ شهر استان گلستان تحت پوشش 

فناوری اینترنت پر سرعت قرار گرفتند.
افزایش ده ها برابری سرعت اینترنت و هزینه بسیار 
اندک به عنوان مهمترین مزیت های فناوری اینترنت 
فیبر نوری نقش بسزایی در تسهیل و رونق کسب و 
کارها خواهد داشت. برای این پروژه در استان گلستان 
هزینه  تومان  میلیارد  هزار  بر  بالغ  رقمی  ماه   ۶ طی 
شده است که با افتتاح آن توسط رئیس جمهور تعداد 
خانوارهای تحت پوشش فناوری اینترنت پر سرعت به 
بیش از پنج میلیون خانوار در سراسر کشور افزایش 
خواهد یافت و تا پایان سال نیز سه میلیون خانوار دیگر 

از مزایای این فناوری بهره مند خواهند شد.
دستور رئیسی به وزیر ارتباطات

در همین رابطه رئیسی صبح دیروز در آیین  افتتاح 
پروژه بزرگ  فیبر نوری استان گلستان که در کارخانه 
فناوری پارک علم و فناوری گرگان برگزار شد با تقدیر از 
همت جدی وزیر ارتباطات، استاندار گلستان و مدیرکل 
ارتباطات این استان، اظهار کرد: امروز گلستان به عنوان 
که  می شود  معرفی  کشور  هوشمند  استان  نخستین 

اتفاقی بزرگ و ارزشمند است.
ارتباط  مردم  زندگی  تمام  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
تنگاتنگی با حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات داشته و 
همه سطوح زندگی در بستر اینترنت و ارتباطات فضای 
مجازی قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: همه شاهدیم 
از  اعم  مردم  زندگی  شئون  همه  حاضر  حال  در  که 
آموزش، کسب و کار، ارتباطات پولی و بانکی، خرید و 

... در بستر اینترنت شکل می گیرد.
به  توجه  با  اینکه  بر  تاکید  با  جمهوری  رئیس 
محدودیت هایی که فیبر مسی دارد، فیبر نوری می 
تواند محدودیت های بسیاری را رفع کند، خاطرنشان 
کرد: من این گلایه مردم را به آقای وزیر منتقل کردم 
که سرعت اتصال و ارتباط اینترنت کند و پایین است و 
ایشان نیز با سرعت و همت پیگیر رفع این مشکل به 

نحو مقتضی هستند.
از یک هزار و ۳۰۰ کیلومتر  از اجرای بیش  رئیسی 
حفاری برای پوشش فیبر نوری در استان گلستان در 
فاصله سفر نخست و دوم خبر داد و گفت: استان 
گلستان نخستین استان هوشمند و دارای زیرساخت 
فیبر نوری و توسعه بستر اینترنت است که نشان از 
جدیت و همت مسئولان استان برای تحقق مطالبات 

مردم است.
وی بر تسریع این اقدام در سایر استان ها تأکید کرد و 
گفت: توجه به روستاها در راستای سیاست دولت برای 
عدالت اجتماعی و توسعه در پرتو عدالت است؛ زیرا ما 
معتقدیم منطبق بر منظومه فکری امامین انقلاب باید 
توسعه را برای کشور عادلانه و منطبق بر توازن در توزیع 

امکانات فراهم کنیم.
رئیس جمهوری در ادامه گفت: توصیه پایانی ام به 
وزیر ارتباطات این است که جوانها را دریابید و گلایه 
که  را  اینترنت  و سرعت  بستر  توسعه  برای  هایشان 
عمدتا برای بهره مندی ارتباطات علمی و تحصیلی و راه 

اندازی و توسعه کسب و کار است، مرتفع کنید.
فرهنگ اصیل و غنی مردم ترکمن باید حفظ و 

تقویت شود
سید ابراهیم رئیسی همچنین دیروز در اجتماع باشکوه 
مردم مراوه تپه، ضمن تشکر از استقبال گرم صورت 
گرفته، اهالی این منطقه مرزی را مردمانی برخوردار از 
اخلاق، ایمان و پیشینه تمدنی و فرهنگی غنی توصیف 
و تصریح کرد: هویت ملی و دینی این مردم سرمایه ای 
بزرگ است که باید از گزند آسیب و هجوم حفظ شود.

رئیس جمهوری با بیان اینکه همین هویت است که 
از جوانان و نهاد خانواده در برابر آسیب های اخلاقی 
و اجتماعی حفاظت می کند، افزود: این هویت اصیل 
در فراز و فرودها می تواند سرمایه ای بزرگ برای جوانان 
و  فرهنگی  آموزشی،  عرصه های  در  باید  لذا  باشد؛ 
اخلاقی برای حفظ و تقویت این فرهنگ اصیل با کمک 
نخبگان تلاش کنیم. رئیسی ادامه داد: اگر امروز ما به 
مرحوم مختومقلی شاعر بزرگ ترکمن افتخار می کنیم 
برای این است که او در همین راستا و در جهت تعالی 
و رشد انسان و اسلام شعر سروده و توانسته مفاهیم 
عالی را در ضمن شعر و سرود به جامعه تعلیم دهد؛ 

لذا به الگویی برای جامعه تبدیل شده است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه امام راحل و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی همواره بر تلاش برای حفظ و تقویت 
این اصالت فرهنگی، اخلاقی و معنوی و ایمان برآمده 
از آن به عنوان سرمایه ای بزرگ تاکید داشته اند، اظهار 
داشت: آنچه امروز مردم غزه و فلسطینیان را با وجود 
سختی های فراوان در صحنه نگه داشته و آنچه باعث 
شکست رژیم صهیونیستی در وجدان های بیدار جهان 
شده، ایمان این مردم است. این ایمان و هویت دینی 
مردم فلسطین است که باعث شده رژیم صهیونیستی 

با وجود ۷۰ روز جنایت و حمایت او از سوی آمریکا و 
کشورهای غربی نتوانسته مقاومت این مردم را شکست 

دهد.
رئیسی در ادامه با اشاره به تلاش های دولت مردمی 
برای رفع مشکلات اقتصادی و ارتقای رفاه مردم گفت: 
داخلی  ظرفیت های  بر  تکیه  با  گذشته  سال   ۴۰ در 
گام های بلندی در جهت پیشرفت کشور برداشته شده 
و چهره شهرها و روستاهای کشور به طور جدی متفاوت 
از قبل شده است، اما همچنان نیازهای و مسائلی وجود 

دارد که باید مورد توجه قرار گیرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه دولت مردمی اقدامات و 
برنامه های خود را بر اساس آمایش سرزمینی به عنوان 
می کند،  اجرا  و  طراحی  ثروت  عادلانه  توزیع  مبنای 
خاطرنشان کرد: نمی خواهم بگویم توجه ما بیشتر به 
مناطق محروم است؛ چرا که بیشتر مناطق کشور به 
لطف خدا از یک برخورداری نسبی بهره مند هستند، اما 
باید برای ارتقای این برخورداری ها تلاش بیشتری کنیم.

رئیسی با اشاره به اینکه در دور اول سفرهای استانی 
و  نیازهای ضروری  کارشناسایی  دولت مردمی محور 
اولویت ها بود، گفت: بر اساس مصوبات دور اول سفر 
به استان گلستان، امروز کارهای خوبی در حوزه های 
عمرانی، اقتصادی، جاده های ارتباطاتی و آبرسانی در 

استان انجام شده است.
رئیس جمهوری با اشاره به اهمیت مساله آبرسانی به 
روستاها، اظهار کرد: آبرسانی به روستاها از برنامه های 
جدی دولت است که ۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای آن 

پیش بینی شده است.
رئیسی با اشاره به جابجایی روستاهایی که در مسیر 
کاسه سد چایلی قرار دارند، عنوان کرد: برای این مساله 
نیز اعتبار قابل توجهی را پیش بینی کرده ایم تا جابجایی 
روستاهایی که در این مسیر قرار دارند، هر چه سریع تر 
انجام شود. بخشی از کار انجام شده و بخشی ناقص 
است. اینکه سال ها بگذرد و به مردمان یک روستا اجازه 
صحیح  نشود،  داده  فروش  و  خرید  ساز،  و  ساخت 
نیست. بنابراین این شرایط باید هرچه سریع تر متحول 
شود. رئیس جمهوری افزود: باید از صبر مردمان این 
۶ روستا به خاطر قانونمداری، رعایت اخلاق و توجه به 

ضرورت های کشور تقدیر و تشکر کرد.
و  روستایی  راه های  از  برخی  اینکه  بیان  با  رئیسی 
مواصلاتی مراوه تپه دچار مشکل است، تصریح کرد: 
برای اصلاح این راه ها مبلغ ۱۶۰ میلیارد تومان اعتبار 

اختصاص داده خواهد شد.
رئیس جمهوری تاکید کرد: منطقه مراوه تپه منطقه ای 
و  آموزش  زمینه  در  توجه  نیازمند  که  است  فرهنگی 
پرورش است؛ لذا برای ارتقای کیفی آموزش و پرورش 
حتماً باید اعتباری تخصیص داد تا وضعیت مدارس 
اصلاح شود. از همین رو مبلغ ۱۲۰ میلیارد تومان اعتبار 

برای نوسازی مدارس در نظر گرفته شده است.
رئیس جمهوری افزود: این منطقه جمعیت جوان 
ورزش  و  نشاط  نیازمند  نیز  جوان ها  و  دارد  بسیاری 
هستند؛ لذا برای احداث مجموعه های ورزشی نیز اعتبار 

۳۰ میلیارد تومانی در نظر گرفته شده است.
رئیسی با اشاره به بارندگی ها و روان شدن سیلاب ها 
لایروبی  برای  کرد:  تپه، خاطرنشان  مراوه  منطقه  در 
رودخانه ها نیز اعتبارات خوبی در نظر گرفته شده است 

و این کار نیز باید با سرعت انجام شود.
و  شبکه  طرح  اجرای  داد:  ادامه  جمهوری  رئیس 
خطوط انتقال برق نیز از جمله مسائل مورد تاکید است 

که حتماً انجام خواهد شد.
تولید  در  استان  ظرفیت های  به  اشاره  با  رئیسی 
محصولات کشاورزی و صنایع تبدیلی، تصریح کرد: 
اگر  و  هستند  کشاورز  منطقه  این  مردم  از  بسیاری 
داشته  وجود  منطقه  این  در  مناسب  تبدیلی  صنایع 
باشد می تواند ارزش افزوده و حتی فرصت های شغلی 
فراوانی ایجاد کند. صنایع تبدیلی برای تکمیل زنجیره 
ارزش بسیار مهم است و تمام تلاش دولت سیزدهم 
محصولات  در  خام فروشی  هیچ گونه  که  است  این 
مختلف در زمینه های انرژی، نفت، کشاورزی و دیگر 

محصولات انجام نشود.
در  تلاش ها  همه  از  تقدیر  جمهوری ضمن  رئیس 
دولت های گذشته، بیان کرد: طی ۲ سال گذشته تلاش 
نگاهی متفاوت داشته  کارها  انجام  به  کردیم نسبت 
باشیم؛ رشد اقتصادی در استان گلستان منفی ۵ درصد 
بوده اما امروز مثبت ۳ درصد شده و در سطح استان 

اقدامات خوبی در حال انجام است.
را  به دلایلی دهه گذشته  بنا  برخی  رئیسی گفت: 
دهه تعطیل می نامند، این در حالی است که در سال 
شاهد  دوم  سال  و  سیزدهم  دولت  فعالیت  نخست 
رشد اقتصادی در کشور هستیم. برخی از مراکز آماری 
و بانک مرکزی رشد پنج درصد و برخی دیگر هم رشد 
تأیید  هفت درصدی را در سال دوم دولت سیزدهم 
می کنند. رئیس جمهوری افزود: دشمن نمی خواست 
ما رشد اقتصادی داشته باشیم، تولیدمان رونق بگیرد، 
در  فعالیت  و  تولید  و  تحصیل  مشغول  جوانان مان 
حوزه های مختلف باشند، اما همه این ها محقق شده 
این  مهم  می خواهد،  چه  دشمن  نیست  مهم  است. 
است که ما عظمت، اقتدار کشور و انقلاب و نظام را در 
همراهی با مردم می بینیم و شما مردم بهترین پشتوانه 

برای انقلاب شکوهمند اسلامی هستید.
و  برای کشور  آینده  اینکه  بیان  با  رئیس جمهوری 
جوانان بسیار روشن و نورانی است، اظهار داشت: با 
پشتیبانی شما مردم عزیز و جوانان بسیاری از مشکلات 
رفع شده و گام های بلندی در جهت رشد برداشته شده 
است. بعد از این هم کشور ما در مسیر رشد و پیشرفت 
حرکت خواهد کرد. رئیسی در ادامه تاکید کرد: تلاش ها 
و اقداماتی که تاکنون انجام شده را مرهون خون شهدا 
هستیم و به خانواده های شهدا، جانبازان، ایثارگران و 
برای توسعه  همه کسانی که در عرصه های مختلف 

کشور تلاش می کنند. احترام می گذارم.
وی با اشاره به استقبال پرشور مردم مراوه تپه، گفت: 
به سبب کثرت جمعیت امکان پیاده شدن از ماشین 
وجود نداشت، اما امیدوارم پاسخ این محبت های شما را 
در کار و فعالیت بدهیم و خدمات دولت و نظام در این 

منطقه افزون تر شود.
هیچ  تاکنون  شد  گفته  افزود:  جمهوری  رئیس 
من  است.  نیامده  منطقه  این  به  رئیس جمهوری 
می خواستم در دور اول سفر به مراوه تپه بیایم، اما آن 
زمان شرایط کرونایی محدودیت هایی برای برنامه ریزی 
و  که شرایط مساعد شده  می کرد. خوشحالیم  ایجاد 

امروز در نقطه صفر مرزی در خدمت مردم هستیم.

فعالان  جمع  در  جمهوری  رئیس  صحبت های 
اقتصادی

نشست  در  پنجشنبه  شامگاه  همچنین  رئیسی 
»توسعه زنجیره ارزش« که با حضور مسئولان و نیز 
فعالان اقتصادی استان برگزار شد،  با تاکید بر اینکه 
تسهیل اشتغال آفرینی باید در همه بخش ها به ویژه 
پیش  از  بیش  مجلس  و  دولت  در  بودجه ریزی  در 
مورد توجه باشد، گفت: باید مهار تورم را نیز مدنظر 
داشته باشیم، اما در کلیت باید به راه حل هایی که به 
رفع ریشه ای مسائل و مشکلات منتج می شوند، بیشتر 
توجه کنیم و از راهکارهایی که شاید در کوتاه مدت 
باعث رضایت برخی ها شود، اما مشکلات را به شکل 

ریشه ای حل نمی کنند، اجتناب کرد.
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه انتظار جدی از ما 
و شما مسئولان این است که در مجموعه اداری مان 
حرکتی تحولی داشته باشیم، گفت: با توجه به تاکید 
قانون و ضرورت های کشور باید همه تلاش خود را برای 

ارتقای بهره وری به کار بگیریم.
رئیسی همچنین با بیان اینکه باید تصدی گری های 
واگذار  تعاونی  و  خصوصی  بخش های  به  را  دولتی 
کنیم، افزود: این مهم به صرف سخنرانی کردن محقق 
بخش  نباید  واگذاری  از  پس  اینکه  نمی شود، ضمن 
خصوصی یا تعاونی به حال خود رها شود بلکه باید از 
لحاظ مالی و حقوقی مورد حمایت همه جانبه قرار گیرد.

به  از سخنانش  رئیس جمهوری در بخش دیگری 
مردم  مسئولان،  میان  انسجام  و  وحدت  هماهنگی، 
و اقوام مختلف در استان گلستان اشاره کرد و اظهار 
داشت: وحدت موجود نعمت و زمینه ای بسیار مناسب 

برای توسعه استان است.
بر  تاکید  با  از سخنانش  دیگری  بخش  در  رئیسی 
اینکه بنای ما در دولت مردمی بر این است که گرفتار 
و  نشاط  امید،  آنچه  کرد:  تصریح  نشویم،  حاشیه ها 
سرمایه اجتماعی را افزایش می دهد، کار است و کار 
و کار و لذا به هیچ وجه اجازه ندهید حاشیه ها بر اصل 

سایه افکنده و مانع از انجام کارها شود.
رئیس جمهوری همچنین با تشکر از دست اندرکاران 
اینکه  بیان  با  و  گلستان  پتروشیمی  پروژه  اجرای 
خواهد  استان  برای  بزرگی  ثمرات  پروژه  این  اجرای 
داشت، خاطرنشان کرد: استان گلستان ظرفیت های 
برای فعال شدن  باید  بزرگ و مهمی دارد که  بسیار 
برای  همواره  ترکمنستان  مسئولان  کرد.  تلاش  آنها 
گسترش همکاری های با ایران اظهار علاقه کرده اند و 
استان های گلستان و خراسان شمالی برای توسعه این 
همکاری ها در خط مقدم قرار دارند. همچنین امضای 
سند اوراسیا که به زودی نهایی خواهد شد، زمینه های 
بهتر و مناسب تری برای استان هایی مثل گلستان که 
در همسایگی کشورهای ساحلی خزر قرار دارند، فراهم 

خواهد کرد.
رئیسی در ادامه با تاکید بر اهمیت سرعت و دقت 
توأمان در اجرای کارها و پیشبرد برنامه ها گفت: عدم 
در  تاخیر  بر  علاوه  پروژه ها،  اجرای  در  کافی  سرعت 
بهره مندی از مواهب آن، باعث تحمیل هزینه های بالاتر 
به کشور می شود و لذا باید با روحیه جهادی و انقلابی 
و بسیجی کارها را در عین دقت با سرعت بالاتر به پیش 

ببریم.

»ابتکار« از سفر رئیس جمهوری به استان گلستان گزارش می دهد

گلایه جوانان از سرعت اینترنت را بر طرف کنید
گروه سیاسی - با افتتاح و بهره برداری رئیس جمهوری از پروژه بزرگ فیبر نوری استان گلستان، تمام ۳۷ شهر استان تحت پوشش فناوری اینترنت پرسرعت 

قرار گرفتند.

رئیس جمهوری 
تاکید کرد: 

توصیه پایانی ام 
به وزیر 

ارتباطات این 
است که جوانها 

را دریابید و 
گلایه هایشان 

برای توسعه 
بستر و سرعت 
اینترنت را که 

عمدتا برای 
بهره مندی 

ارتباطات علمی 
و تحصیلی و 
راه اندازی و 

توسعه کسب 
و کار است، 
مرتفع کنید

مهرداد بائوج لاهوتی نماینده ادوار مجلس در پاسخ به این سوال که برخی 
و  قانون گذاری  جداگانه  مجلس  دو  تشکیل  از  مختلف،  اظهارنظرهای  در 
ایده ای  مجلس نمایندگان صحبت می کنند. ساز و کار مطرح شدن چنین 
اتفاق در کشورهای دیگر هم رخ داده  این  وجود دارد، گفت:  در گذشته، 
نظر  بگیرد.  با شرایط خودش تصمیم  متناسب  باید  اما هر کشوری  است. 
شخصی من این است که اگر ما بخواهیم یک ساماندهی در مجلس موجود 
داشته باشیم، باید تصمیمات بهتری اتخاذ کنیم تا دیگر تشکیل دو مجلس 

ضرورت نداشته باشد. 
وی افزود:  ما از جمله مجالسی در دنیا هستیم که تولید قانون در آن زیاد 
است. یعنی هیچ جای دنیا این میزان قانون تولید نمی کنند. بنابراین اگر ما 
دقت کنیم، قانون کم ضرورتی ندارد چون در حال حاضر بیش از ۷۰ درصد 
قوانینی که ما تولید می کنیم، اصلاح قانون است. معنایش این است چون 
بسیاری از قوانینی که ما تصویب می کنیم، بی کیفیت هستند بعد از مدتی 
آنها خواهیم رفت. چرا ما قانون بی کیفیت تولید می کنیم  به دنبال اصلاح 
که بعد به دنبال اصلاح آن قانون، میلیاردها تومان هزینه کنیم و به دنبال 
اینکه مجلس دو وظیفه دارد، یکی وظیفه  اصلاح قانون باشیم؟ نکته دوم 
قانون گذاری و دیگری وظیفه نظارت بر اجرای قانون. معمولا در مجالس ما 

کمتر به نظارت بر اجرای قانون پرداختند.
ایلنا، این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: حالا ما قانون را  به گزارش 
تولید کنیم، اگر اجرا نشود چه فایده ای دارد؟  ما قانون را زیاد و با عجله تولید 

می کنیم. باید قوانین با کیفیتی تولید کنیم که شاهد چنین نابسامانی هایی 
نباشیم. نکته آخر این است که مجلس آینده می تواند تحت تنوین و اصلاح 
قوانین باشد. ما خیلی قوانین متعدد تولیدشده داریم که موازی هم هستند 
که بین آن ها تفاوت هایی وجود دارد. بنابراین باید روی تنوین قوانین بیشتر 
وقت بگذاریم. نگاه آخر اینکه اگر ما دو مجلس ایجاد کنیم، هدف مان این 
است که یک مجلس نگاه به منافع محلی نداشته باشد. مجلس عوام مسائل 
محلی و مجلس خواص مسائل ملی را بررسی کند. اما مسأله اینجاست سطح 
همین مجلس را بالاتر بیاوریم، معیارها و شاخص های ورود را سنگین تر کنیم 

و آدم های ملی تر وارد مجلس کنیم. ما باید به اسناد بالادستی توجه کنیم.
وی تصریح کرد: ما الان سه سند داریم و هر سه سند مسیر خودش را 
می رود. این موارد سهل انگاری است و تا همین جا هم شدنی است. حالا یک 
مجلس دیگر را هم برایش ایجاد کنیم آیا واقعا می تواند کار خاصی انجام 
دهد؟ ما الان سه دسته سند داریم: سند بودجه، سند برنامه و سند اسناد 
بالادستی و هرکدام راه خودشان را می روند. سند بودجه باید کاملا در راستای 
قانون برنامه باشد. تمام هدف های سند برنامه باید برای سند بودجه باشد. 
یعنی همه پول ها باید در راستای برنامه تنظیم شود. شما تمام قوانین برنامه 
ما را نگاه کنید بین ۲۰ تا ۳۵ درصد اجرا شده است. پس بودجه و قانون 
برنامه راه خودشان را می روند. الان شما نگاه کنید و ببینید کدام یک از اهداف 
برنامه  می نویسیم،  را  برنامه  ما  وقتی  چون  است.  شده  محقق  چشم انداز 
نیست و به نوعی بودجه است. به نوعی توزیع منابع پول است. مسیر حرکت 

نیست. یعنی الان در بحث انرژی ما ناترازی داریم. مثلا در فصل سرما روزانه 
۳۰۰ میلیون مترمکعب گاز کم داریم و باید این مشکل ناترازی حل می شد. 
زشت است، کشوری که روی گاز خوابیده برای زمستان دغدغه گاز داشته 

باشد و کارخانه و دانشگاه را تعطیل کند.
اوج مصرف برق ۱۲  و  تابستان  لاهوتی افزود: در موضوع برق، در فصل 
هزار مگابایت مصرف کم داریم و ناچاریم کارخانه ها، دانشگاه ها و مدرسه ها 
را تعطیل کنیم. یا در بنزین ناترازی داریم و به چیزی حدود ۱۰ میلیون لیتر 
می رسیم. اگر ما الان پیشگیری نکنیم همین طور است. ناترازی در بانک ها، 
صندوق   ۱۷ هر  و  داریم  بازنشستگی  صندوق   ۱۷ صندوق ها؛  در  ناترازی 
هزار   ۴۰۰ تا   ۳۵۰ فقط  دولت  امسال  بودجه  قانون  در  هستند.  ورشکسته 
میلیارد تومان برای صندوق ها تنظیم می کند. تا کی می توانیم به این وضعیت 
همین  می کند؟  شق القمر  باشیم  داشته  دیگری  مجلس  آیا  دهیم؟  ادامه 

مجلس شق القمر کند.
برای ما  به موضوع صندوق ها توجه نشود می تواند  اگر  وی تصریح کرد: 
ناترازی های  در  کند.  را حل  این موضوع  کند، همین مجلس  ایجاد  چالش 
مربوط به موضوع انرژی، اگر ما ۳۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری نکنیم، حتی در 
وزارت نفت که ما ۳/۸ دهم میلیون بشکه نفت تولید می کنیم، در آینده همین 
میزان را نمی توانیم صادر کنیم یا حتی مصرف خودمان را تأمین کنیم. ما فقط 
محدوده شهرستان خودمان را می بینیم و روزانه با طرح های محلی به دنبال 
تصویب آن در مجلس هستیم. متوسط عمر پرو ژه های عمرانی ما بالای ۱۵ سال 

است و این وحشتناک است. من تصورم این است که یک مجلس می تواند 
کشور را اداره کند اما به شرطی که ترکیب مجلس، ترکیب همراهی باشند که 
بیشتر به منافع ملی توجه کنند. یعنی وقتی می گوییم مشکل برق را حل کنیم، 
به دنبال این نباشند که بگویند به من پولی بدهید تا برق شهر خودم را اصلاح 
کنم. باید ناترازی را اصلاح کنم. اگر ناترازی را اصلاح کنند، مشکل برق شهر 

خودش هم حل می شود. بنابراین به اقتصاد کشور هم لطمه وارد نمی شود.
لاهوتی در مورد راهکار حل موضوع تعدد قوانین که حتی خود نمایندگان 
هم از آن گله می کنند، گفت:  نمایندگان این حق را دارند که طرح بدهند. 
اما به نظرم باید تلاش کنیم تا تعداد لوایح از دولت بیشتر باشد. براساس 
قانون، دولت می تواند لایحه بدهد و نمایندگان می توانند طرح ارائه کنند. 
ما باید به دولت فشار بیاوریم که لایحه بدهد. ما یکبار خدمت مقام معظم 
رهبری رسیدیم به ایشان گفتیم دولت یک لایحه داده،  ما آنقدر در آن لایحه 
تغییرات ایجاد می کنیم که از مفهوم خودش خارج می شود. بنابراین پیشنهاد 
من این است که ۱۳ کمیسیون تخصصی در مجلس آینده، با دولت بنشیند 
و بسته تهیه کنند. مثلا کمیسیون اقتصادی دارای چالش های اصلاح قانون 
است و با دولت بنشیند بندهای قانونی آن را اصلاح کند تا به یک فهم مشترک 
با دولت دست پیدا کند. به ترتیب مابقی حوزه ها به همین شکل رفتار کنند. 
دولت و مجلس ۱۳ بسته قانون گذاری مشترک بین خود را تهیه و آماده کنند. 
لوایح خودش را بدهد و مجلس بقیه وقت  خود را در بحث نظارت  دولت 

بگذارد.

یک نماینده ادوار مجلس مطرح کرد
قانون زیاد و با عجله تصویب می کنیم
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